



QUESTIONS AND ANSWERS #1

Questions et réponses #1

March 5, 2015 / le 5 mars 2015

**Question 1:** Re: Addendum 1 Item 3 (SRE 3.1.4), can the Project Manager be a professional Landscape Architect, licensed to practice in the respective Province or Region of the RFSO (i.e. Ontario Association of Landscape Architects and the Atlantic Canada Association of Landscape Architects)? If not, can you please provide the rationale for why not. It is common practice for landscape architects to oversee multi-disciplinary landscape architecture projects of the type described in the RFSO.

**Answer 1:** Yes the Project Manager can be a professional Landscape Architect, licensed to practice in the respective province of the RFSO.

**Question 1:** Re : Modification 1 point 3 (EPEP 3.1.4), Est-ce que le gestionnaire de projet peut être un architecte paysagiste professionnel, autorisé à exercer dans la Province ou une région de la DOC (Association des architectes paysagistes de l'Ontario et l'Atlantique Canada Association of Landscape Architects) respectifs ? Si ce n'est pas le cas, pouvez-vous s'il vous plaît fournir une justification pour pourquoi pas. C'est une pratique courante pour des architectes paysagistes à superviser des projets d'architecture de paysage et multidisciplinaire du type décrit dans la DOC.

**Réponse 1:** Oui, le gestionnaire de projet peut être un architecte paysagiste professionnel, autorisé à exercer dans la province respective de la DOC.

.....

**Question 2:** Re: Tables One – Four (Appendix B). There are additional professional personnel listed in these tables that are not included in SRE 3.1.4, under Heritage Conservation Landscape Architect. Can you elaborate on the experience and qualifications required for the Architect Specialized in Heritage Masonry Conservation, the Senior Heritage Landscape Architect and the Intermediate Heritage Landscape Architect.

**Answer 2:** Under Heritage conservation Landscape Architecture, the qualifications we are looking for is a professional landscape architect. With experience at varying levels with respect to heritage and historic landscapes.

Under the Architect, Heritage Masonry Conservation, the qualifications we are looking for is a professional architect with experience with historic masonry work.

**Question 2:** Re : Tableaux 1 – 4 (annexe B). Il y a des personnels professionnels supplémentaires répertoriés dans ces tableaux qui n'est pas inclus dans EPEP 3.1.4, en vertu de architecte de paysage, Conservation du patrimoine. Pouvez-vous élaborer sur l'expérience et les qualifications requises pour l'architecte Spécialiste en conservation d'ouvrages de maçonnerie, l'architecte de paysage patrimoine principal et l'architecte de paysage patrimoine intermédiaire.

**Réponse 2:** Les qualités que nous cherchons pour sous l'architecte de paysage, Conservation du patrimoine, est un architecte paysagiste professionnel avec l'expérience à divers niveaux à l'égard du patrimoine et des paysages historiques.

Pour l'architecte spécialiste en conservation d'ouvrages de maçonnerie pour la conservation du patrimoine, nous recherchons un architecte professionnel avec expérience avec les travaux de maçonnerie historique.

.....